Call for Papers
International Seminar on Changing transitions to marriage: gender implications for the next generation in developing countries
New Delhi, India, 10-12 September 2008
Organized by the IUSSP Scientific Panel on Adolescent Life Course in Developing Countries

Deadline for submission of abstract: 7 March 2008
This international seminar will bring together demographers, sociologists, anthropologists, economists, and scholars from other related disciplines who are interested to exchange the latest scientific knowledge on the new terms and conditions of marriage in developing countries. Given the many rapid global changes that are occurring and having an impact on patterns of marriage and gender relations within marriage, it is important to better measure, identify and understand the timing and patterns of marriage, and the consequences of when, who, and how individuals marry.

This seminar will build on a 2005 NAS publication (Growing Up Global; the Changing Transitions to Adulthood in Developing Countries) that provides a comprehensive assessment of evidence on this subject. Trends in the age of marriage and factors affecting the incidence of early marriage have been relatively well described. Much less information is known about the terms and conditions of marriage, how they are changing, their implications for young men’s and young women’s transitions to adulthood and for gender relations both at home and in the larger society when they become adults. This seminar encourages submission of papers on this neglected area and related issues where more studies need to be undertaken.

A full announcement and description of this seminar is available at
http://www.iussp.org/Activities/adolc/call08.php 

The IUSSP Scientific Panel on Adolescent Life Course in Developing Countries invites researchers in the field to submit online a detailed 500 word abstract, or upload an extended abstract or full paper (which must be unpublished), and personal information by 7 March 2008. To submit please visit 
http://www.iussp.org/Activities/adolc/submissions/login.html 
While abstracts may be submitted in English, French or Spanish, the working language at the seminar will be English, and final papers should be submitted in English.

Applicants will be notified whether their paper has been accepted by 25 April 2008. In the case of acceptance on the basis of an abstract, the completed paper must be uploaded on the IUSSP website by 8 August 2008.

For further information, please contact Fatima Juarez (fjuarez@colmex.mx and fjuarez2@prodigy.net.mx) [please send to both emails] with a copy to Susheela Singh (ssingh@guttmacher.org).



Veuillez faire circuler
Appel à communications
Séminaire international sur les changements dans les transitions vers le mariage : implications pour les rapports de genre pour la prochaine génération
New Delhi, Inde, 10-12 septembre 2008 
Organisé par le Comité scientifique de l’UIESP sur les parcours de vie des adolescents dans les pays en développement

Date limite pour la soumission des résumés : 7 mars 2008
Ce séminaire international rassemblera des démographes, des sociologues, des anthropologues, des économistes ainsi que des chercheurs issus d'autres disciplines souhaitant s'associer à cet échange des connaissances les plus récentes sur les nouvelles pratiques et conditions du mariage dans les pays en développement. Compte tenu des changements rapides et nombreux qui ont lieu dans le monde entier et qui ont un impact sur les modèles de mariage et les relations hommes-femmes au sein du mariage, il est important de mieux mesurer, identifier et comprendre le « timing » et les modèles de mariage, et les conséquences liées à quand, comment et avec qui les individus se marient.

Ce séminaire se fonde sur un rapport publié en 2005 par les NAS (U.S. National Academy of Science), Growing Up Global; The Changing Transitions to Adulthood in Developing Countries, qui fournit une évaluation complète des recherches sur ce sujet. Les tendances relatives à l'âge au mariage et les facteurs affectant l'incidence des mariages précoces ont été relativement bien décrits. En revanche, on dispose de beaucoup moins d'information sur les pratiques et les conditions du mariage ainsi que sur les changements en cours et leurs implications sur les transitions vers l'âge adulte des jeunes et sur les relations hommes-femmes, tant à la maison que plus largement dans la société lorsque ces jeunes deviennent adultes. Les organisateurs du séminaire sont particulièrement intéressés par les soumissions portant sur ces questions et sur d'autres sujets qui y sont liés pour lesquels on ne dispose pas de suffisamment de travaux de recherche.

Une description complète en anglais de ce séminaire est accessible par Internet à l’adresse suivante: 
http://www.iussp.org/Activities/adolc/call08.php 

Le Comité scientifique de l’UIESP sur les parcours de vie des adolescents dans les pays en développement invite les chercheurs dans ce domaine à soumettre un résumé détaillé de 500 mots (ou si l’auteur le souhaite, télécharger un résumé plus long ou une communication complète, à condition que celle-ci n’ait pas fait l’objet d’une publication auparavant) et à remplir le formulaire de candidature en ligne avant le 7 mars 2008. La soumission se fait directement en ligne sur le lien suivant 
http://www.iussp.org/Activities/adolc/submissions/login.html 
Les résumés peuvent être soumis en anglais, en français ou en espagnol, mais la langue de travail à cette réunion sera uniquement l’anglais et les communications complètes ne pourront être soumises qu’en anglais. 

Les candidats seront informés de l’acceptation de leur proposition avant le 25 avril 2008. 
Les participants doivent soumettre leur communication complète avant le 8 août 2008. 

Pour plus d’information, veuillez contacter Fatima Juarez (fjuarez@colmex.mx et fjuarez2@prodigy.net.mx) [veuillez envoyer aux deux adresses email] avec une copie à Susheela Singh (ssingh@guttmacher.org).

